
— Обязательное условие
для профсоюзного лидера —
это отсутствие равнодушия к
каждому работнику, независимо
от личных взаимоотношений, и
уважение мнения каждого члена
коллектива. Эта должность —
выборная, меня избрали люди, и
я осознаю целиком и полностью,
что должен буду защищать права
работников подразделения, а 
это — 1348 человек. И огромная
ответственность! Я не обещаю
своим коллегам «золотые горы»,
но обещаю, что буду продолжать
вести работу по защите законных
трудовых и социальных интере-
сов коллектива. 

Что касается проблем нашего
коллектива, то я их хорошо знаю,
как знаю лично каждого работни-
ка. Этому поспособствовала и
моя работа в должности инжене-
ра по охране труда — вместе с
Виктором Петровичем Жалдаком
приходилось много раз «отвое-
вывать» СИЗ, спецодежду и спе-
цобувь для работников ЭРП нуж-
ного качества и размера и т.д. 

Я намерен и дальше решать
вопросы обеспечения персона-
ла качественной спецодеждой и
средствами индивидуальной за-
щиты, и в достаточном коли-
честве, активно участвовать в
обеспечении работников соо-
тветствующими условиями тру-
да. Считаю, что нужно особое
внимание уделять молодежи,
потому что они — наша смена.
Очень хотелось бы вернуть так
называемый институт наставни-
чества, потому что есть неоце-
нимый практический опыт, кото-
рый ни в каких учебниках не
почерпнешь. Конечно же, будем
организовывать конкурсы про-
фессионального мастерства сре-
ди молодых работников, которые
очень стимулируют к профессио-
нальному росту, работать над
повышением квалификации мето-
дом обучения смежным специаль-
ностям, передовым технологиям
без отрыва от производства. Ак-
туальным всегда остается вопрос
улучшения жилищных условий,
который надо отстаивать и ре-

шать. Оздоровление и отдых пер-
сонала тоже немаловажные фак-
торы, влияющие на качество
работы, ведь труд в нашем под-
разделении физически тяжелый, а
зачастую и опасный. Я понимаю,
что решение многих вопросов
зависит от финансирования, но
то, что в моих силах, я буду ста-
раться выполнить. 

Состав профкома ЭРП ос-
тался прежним. Это — 13 чело-
век, которых я хорошо знаю и
которым доверяю. Уверен, что с
такими активными помощниками
можно организовать конструк-
тивную работу по защите за-
конных трудовых и социальных 
прав работников на равноправ-
ных условиях с администрацией
предприятия и цеха в частности. 

Планов много, но говорить о
том, хороши они или нет, пока
рано — лучше, если я это покажу
на деле. Главной наградой мне
будет положительная оценка
коллектива. 
Записала Оксана МИСЮКЕВИЧ
Фото Дмитрия КОЖЕВНИКОВА

Микола КАВУН, голова
первинної профспілкової
організації Смолінської
шахти ДП «СхідГЗК» (на
знімку — другий ліворуч):

— День народження
Атомпрофспілки України для
нас, членів цієї професійної
організації, завжди знакова
дата. В цьому році випов-
ниться рівно 20 років як я
очолюю профспілкову орга-
нізацію Смолінської шахти,
40 років як я взагалі працюю

на шахті, а в профспілках
перебуваю з 1981 року.

За ці роки, навіть коли
відбувалися страйки, було
не так тривожно за долю
шахти, тому в день народ-
ження Атомпрофспілки Ук-
раїни хотілося б більше
уваги з її боку до безпосе-
редньо урановидобувної га-
лузі і особливо — до нашої
шахти. Звичайно, Атомп-
рофспілка багато робить,
захищаючи наші права, але

питання з розв’язання соці-
альних і, особливо, вироб-
ничих проблем залишаю-
ться. 

На мій погляд, людський
потенціал Смолінської шах-
ти потрібно зберегти для
забезпечення реалізації
програми енергетичної не-
залежності України. Колек-
тив, за більш як сорок років,
у нас не просто дієздатний,
а й бойовий. Навіть попри
те, що змінилося покоління

гірників, традиції самовідда-
ної праці і чесного ставлен-
ня до професійних обов’яз-
ків залишилися незмінними.
Нам труднощі, яких ми пере-
жили чимало, не страшні,
але хотілося б просто нор-
мальної роботи через стабі-
лізацію фінансування і мате-
ріально-технічного забез-
печення, хотілося б більше
розуміння від центральної
влади і уряду специфіки і
потреб урановидобувної га-
лузі.

На моє глибоке і давнє
переконання, така потужна
організація, як Атомпрофс-
пілка України, може все, при-
наймі — дуже багато, діючи в
правовому полі для досягнен-
ня мети, чого і бажаю в день
народження Атомпрофс-
пілки. Вітаю з цим святом усіх
своїх спілчан, соратників з
інших шахт і всього комбінату,
а також колег — працівників
АЕС України.

Тому для нас День на-
родження Атомпрофспілки
України великою мірою є
днем і нашого порятунку і
надії на майбутнє. Проте нас
турбує відсутність повноцін-
ної підтримки атомно-енер-
гетичного комплексу загалом
і фінансування будівництва
Новокостянтинівської шах-
ти зокрема. Тож роботи в
керівництва Атомпрофс-
пілки вистачить заради
здійснення нашої основної
мети — досягнення енерге-
тичної незалежності Ук-
раїни і розвитку урановидо-
бувної галузі, як запоруки
добробуту працівників під-
приємства і території. Зі
святом, дорогі колеги-
атомники! 

Сергій ПОЛУЛЯХ 

Дорогі спілчани!
23 січня Професійна спіл-

ка працівників атомної енер-
гетики та промисловості Ук-
раїни відзначає свій 22-й
День народження. За ці роки
Атомпрофспілка України ста-
ла монолітною і потужною
організацією, високопрофе-
сійним, свідомим своєї бла-
городної справи, досвідче-
ним колективом однодумців,
який набув усталених, пере-
вірених часом, кращих тра-
дицій, дбає про соціальний
поступ, опікується працівни-
ками та поліпшенням їхньо-
го благополуччя.

Наша спільна робота у
2013 році потребувала бага-
то зусиль від Центрального
комітету профспілки і його
Президії, профкому ДП НАЕК
«Енергоатом» для розв’язан-
ня дуже складних проблем
щоденної роботи і перспектив
атомно-енергетичного комп-
лексу держави через геть

обмежене бюджетне фінансу-
вання та дерегуляцію енер-
готарифу, діяльного сприяння
реалізації завдань Страте-
гії розвитку профспілки на
подальші роки, утвердження
і зміцнення профспілкових
принципів і цінностей.

Центральний комітет
удячний організаційним лан-
кам профспілки, всім пра-
цівникам за розуміння, під-
тримку, витримку та рішучу
готовність до активних дій за
такого складного становища
і цілковиту довіру до проф-
спілки. Завдяки цьому збе-
режено трудові колекти-
ви, надійність і безпековість
експлуатації підприємств ба-
зової галузі економіки краї-
ни, задіяно всі можливості
соціального партнерства з
НАЕК «Енергоатом» для ста-
лого і дещо збільшеного рів-
ня зарплати атомників. Ми
робили і робимо все для
того, щоб обстоювати честь
і справедливість усіх спілчан
— їхні трудові права і соці-
ально-економічні інтереси. 

Шановні колеги, друзі,
ветерани профспілки і мо-
лодь! У цей святковий день
прийміть щиросердні вітан-
ня і найкращі побажання
міцного здоров’я, злагоди і
достатку. Будьмо завжди
вірними своєму покликанню
захищати людину праці і
пишатися цим. Щастя вам в
усьому і нових професійних
досягнень кожному спілча-
нину, кожному колективові
на благо України і рідної
Атомпрофспілки!

Із глибокою вдячністю 
за співпрацю

Голова 
Атомпрофспілки України

Валерій МАТОВ
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23 СІЧНЯ 1992 РОКУ — ДЕНЬ ЗАСНУВАННЯ ПРОФЕСІЙНОЇ СПІЛКИ ПРАЦІВНИКІВ АТОМНОЇ ЕНЕРГЕТИКИ ТА ПРОМИСЛОВОСТІ УКРАЇНИ

Профспілка може все!

Не обойти вниманием 
ни одного работника

Профсоюзного лидера энергоремонтного подразделения
Виктора Жалдака, который 14 лет занимал должность председате-
ля профкома этого, самого многочисленного на ЮУАЭС, подразде-
ления, сменил Дмитрий Кордон. Виктор Жалдак покинул этот пост
в связи с выходом на пенсию. В декабре прошлого года в энегоре-
монтном подразделении (ЭРП) Южно-Украинской АЭС прошла
отчетно-выборная конференция, где после представления канди-
датами своих предвыборных программ наибольшее количество
голосов получил инженер по охране труда ЭРП Дмитрий КОРДОН.

Мы встретились с Дмитрием Терентиевичем уже в начале 2014
года, чтобы узнать о его планах и взглядах на предстоящую работу.
Вот что он рассказал: 

Шановні спілчани!
Первинна профспілкова організація ВП «Рів-

ненська АЕС» сердечно вітає Професійну спілку
працівників атомної енергетики та промисловості
України із 22-ю річницею створення організації.

Атомпрофспілка є однією з передових у галузі і
відіграє значну роль у житті трудових колективів
щодо захисту соціально-трудових та професійних
прав та інтересів працівників. І ось уже 22-й рік наші
профспілкові активісти, обрані та штатні працівни-
ки щодня доводять, що є професіоналами, людьми
порядними та відданими інтересам справи.

Від щирого серця бажаю всім миру, братньої
злагоди, добра, щастя, благополуччя. Доброго,
святкового настрою і наснаги для нових звершень!

Іван МЕЛЬНИК, 
голова профспілкового комітету ППО 

ВП «Рівненська АЕС»

За чіткими орієнтирами…
Олексій СИНЮТА особливо не

переймався думками про вибір
професії: мама і батько були пра-
цівниками Хмельницької АЕС. Прик-
лад їхнього життя давав підстави
для наслідування, адже підприєм-
ство у найскрутніші часи стабільно і
високопродуктивно працювало на
народне господарство України, при
цьому надаючи трудівнику солідні
соціальні гарантії. 

В урочний час він подав документи
на теплофізичний факультет Київсь-
кого політехнічного інституту. Зау-
важує, що пам’ятає стипендію у 40
карбованців, яких вистачало, за вис-
ловлюванням відомого подільського
поета Йова І., «на кіно, на книжки і на
дешеве нерозбавлене вино». 

Закінчивши вуз, повернувся у міс-
то Нетішин, де промайнула юність, і
став працівником Хмельницької АЕС. 

(Закінчення на 2-й стор.)



Работа любой профсо-
юзной организации дер-
жится на ее лидерах и ак-
тивистах, не жалеющих
своего времени и душев-
ных сил. Их работа нап-
равлена прежде всего на
то, чтобы помочь людям в
трудную минуту, отстоять
их права, выслушать, подс-
казать, направить… 

Профсоюзный лидер ор-
ганизации пенсионеров За-
порожской АЭС Лидия Афа-
насьевна Трофименко —
одна из таких. И не потому,
что опыт ее профсоюзной
работы достаточно боль-
шой, чтобы занимать эту
почетную и ответственную
должность. Просто она по
своей натуре не может ина-
че. В 1992 году вышла на
заслуженный отдых и уже
через год стала активисткой в
обществе пенсионеров. Ей
поручили ряд домов, распо-
ложенных на одной улице, где
жили пожилые члены проф-
союза. Вскоре Лидия Афана-
сьевна стала для них настоя-
щим доверенным лицом и
другом. Она знала, кто в чем
нуждается, у кого какой диаг-
ноз и многие другие детали их
жизни. Ее хватало на всех: с
кем-то побеседует по теле-
фону, к кому-то наведается в
гости. Это очень важно для
пожилых людей, остро нуж-
дающихся во внимании или
хотя бы в собеседнике. 

В 2001 году в общест-
ве пенсионеров появилась
профсоюзная организация,
которую поручили возглавить
Лидии Афанасьевне. С тех
пор она ее бессменный пред-
седатель. Теперь организует
работу восьми своих активи-
стов, два дня в неделю по два
часа работает в служебном
кабинете, а остальное время
тратит на визиты и телефон-
ные звонки подопечным. 

Замечу, что Лидии Афа-
насьевне 76, однако при
этом невозможно не отме-
тить ее бодрость духа и иск-

реннюю увлеченность своим
делом. В беседе со мной
моя героиня ни разу не заг-
лянула в ведомости или до-
кументы и при этом легко
оперировала цифрами: 

«Если раньше пенсионе-
ров было около 800 человек,
то сейчас уже более 3600, а
членов профсоюза — 2035.
Я очень горжусь тем, что в
2013 году мы смогли помочь
101 человеку, выдав им в
качестве материальной по-
мощи на лечение и на покуп-
ку медицинских препаратов
203 тысячи гривен. 

Вообще моя жизнь — это
моя работа. Я просто не могу
оставаться без дела, а если
оно для людей, это вдвойне
приятно! Мой день наполнен
заботами, и я не замечаю,
как он пролетает. Я рада, что
все еще могу быть полезной,
и когда домашний телефон
не умолкает до позднего ве-
чера, это прекрасно!»

Хоть Лидия Афанасьев-
на и живет одна, в жизни ее
окружает многочисленная
семья: дочь, кстати, тоже пен-
сионерка, двое взрослых
состоявшихся внуков и три
правнука. Ничуть не сомне-
ваюсь, что все они не обде-
лены ее вниманием и что у
них есть немало причин по-
настоящему гордиться своей
любимой мамой, бабушкой
и прабабушкой!

Лариса ЮРЬЕВА, 
фото автора 

— За время работы в
должности председателя
профкома направления
деятельности профсоюз-
ной организации несколь-
ко раз менялись, — гово-
рит Василий Григорьевич.
— В начале моей трудовой
деятельности наша орга-
низация в составе группо-
вого комитета №    12 входи-
ла в профсоюз работников
бывшего. Среднего маши-
ностроения. В 80-е годы
этот профсоюз, как и сама
отрасль, имел весомое зна-
чение в государственном
масштабе. Проводилось
серьезное обучение акти-
вистов в Московской шко-
ле профактива. Это были
годы спокойной и разме-
ренной жизни в бывшем
Союзе без изменений в
трудовом законодатель-
стве и полной уверенности
не только в собственном
завтрашнем дне, но и в
будущем детей. Поэтому
работа профсоюза была
направлена на укрепление
трудовой дисциплины, доб-
росовестного отношения к
труду, повышение его про-
изводительности и качест-
ва. Профкомом организо-
вывались соцсоревнования,
лучшим присваивалось зва-
ние «Ударник комтруда», к
памятным датам приурочи-
вались смотры-конкурсы…
Сегодня многие с иронией
говорят об этих мероприя-
тиях, а в то время звания,

грамоты, вымпелы много
значили для людей труда.

Позже, когда появился
дефицит товаров, на проф-
союз были возложены, на
мой взгляд, не совсем кор-
ректные функции: деле-
ние товаров повышенного
спроса. Доходило до смеш-
ного — через профком рас-
пределяли даже носки.
Такой подход несколько
дискредитировал профсо-
юзную организацию, под-
рывал ее авторитет.

В начале 90-х годов на-
чались проблемы экономи-
ческого характера: несвоев-
ременная выплата заработ-
ной платы, безработица… В
это время профсоюзам от-
водится важная роль в ре-
гулировании трудовых от-
ношений посредством кол-
лективных договоров. Так,
в медсанчасти в 90-х годах
подписывалось только сог-
лашение об охране труда.
Со временем оно перерос-
ло в колдоговор, который
теперь включает около 100
пунктов.

Сегодня работа над кол-
лективным договором стоит
в центре деятельности всех
профкомов. Современный
работодатель стремится
максимально эффективно
использовать труд работ-
ника при минимальной за-
работной плате. Задача
профсоюза — добиваться
достойной оплаты труда, и
в то же время влиять на

повышение его эффек-
тивности. Это соблюдение
дисциплины, требование
охраны труда, выполнение
должностных инструкций и
многое другое.

— Как вы сегодня оце-
ниваете работу Атом-
профсоюза Украины и
его влияние на решение
масштабных вопросов?

— Считаю Атомпроф-
союз Украины одним из
мощных профобъединений
страны. Хотя по численности
он уступает металлургам,
горнякам, но по структуре
является самым сильным
профсоюзом в Украине. У
нас работает юридическая
служба, которая сопровож-
дает работу по составлению
регламентирующих доку-
ментов, в частности, колдо-
говора; действует служба
по контролю за охраной
труда. Если коснуться мас-
штабных вопросов, то хочу
отметить, что благодаря
слаженным действиям ру-
ководства ВООП и Атомп-
рофсоюза Украины, удает-
ся сохранять медсанчасти
в составе Министерства
здравоохранения Украины.
Хотя в течение последних
пяти лет их настойчиво
пытаются передать в ком-
мунальную собственность.
Тем не менее, профлиде-
рам удавалось доказать на
уровне Кабмина Украины и
Минздрава значимость ве-
домственных СМСЧ. Одна-

ко с повестки дня эта тема
не снимается. Считаю, что
вопросы обеспечения мед-
санчастей современным
оборудованием и всем
необходимым также нужно
решать с помощью проф-
союза.

— Василий Григорье-
вич, какие ваши пожела-
ния Атомпрофсоюзу Ук-
раины в день его рожде-
ния?

— Атомпрофсоюз — за-
мечательная организация,
и сильна она, прежде все-
го, людьми, которые ее
создавали и сегодня рабо-
тают здесь. Сами же члены
профсоюза особенны своей
активностью, отсутствием
равнодушия, что является
фундаментом успешной
деятельности.

В день рождения хочется
пожелать коллегам активно-
сти, хороших результатов в
работе, взаимопонимания с
социальными партнерами,
сплоченности в достиже-
нии поставленных целей и,
конечно же, удачи всем нам!

Беседовала 
Татьяна КОРСУНОВСКАЯ

— В 2013 году все запла-
нированые мероприятия мы
провели успешно. Как гово-
рится, выполнили план на
сто процентов. Так, напри-
мер, в прошлом году заняли
второе место в спартакиа-
де Организации молодежи
Атомпрофсоюза Украины.
Думаю, что благодаря наше-
му бессменному капитану
Александру Тимофееву за
все время проведения спар-
такиад мы не опускались
ниже третьего места.

Все, наверное, помнят по-
любившиеся не только энер-
годарцам, но и гостям нашего
города такие мероприятия,
как «Мама, папа я — шахмат-
ная семья», «Роллерфест»,
«Железная осень», стритбол…

«Железную осень» мы
проводим с 2007 года. За
это время многие из ребят
становились победителями
и призерами Украины. Мно-
гие выполнили нормативы
кандидатов в мастера спор-
та. Кристина Бадулкина бы-
ла признана одной из луч-
ших спортсменок года, а
Сергей Рыжков принимал
участие в чемпионате Ев-
ропы, где попал в десятку
лучших спортсменов. На-
деемся, в этом году резуль-
таты улучшим.

Совместно с Энерго-
дарским горсоветом мы
провели турнир по армрест-
лингу «Битва титанов», «Бо-
гатырские игры», соревно-
вания по дворовому спорту
— воркаут и «Велотриал». В
городском парке оборудо-
вали небольшую трассу для

велосипедистов. В парке
Победы установили гимна-
стический турник.

Наши ребята Сергей Са-
мойлов и Сергей Буланов
участвовали в турнире «Си-
лачи Атомпрофсоюза» в
Славутиче, где завоевали
призовые места. Сергей Са-
мойлов был признан одним
из лучших спортсменов в
2013 году. Также он выпол-
нил норматив мастера спор-
та международного класса.
Организация профсоюзной
молодежи ЗАЭС подала его
кандидатуру на премию го-
родского головы. Так что
Сергей в 2014 году будет
получать эту премию — еже-
месячно.

Летом ездили с показа-
тельными выступлениями в
детский оздоровительный
центр «Юность», где пропа-
гандировали здоровый об-
раз жизни. 

Профсоюзный комитет
Запорожской АЭС уделяет
огромное внимание стан-
ционной молодежи. В связи
с этим хотелось бы призвать
тех, кто только пришел ра-
ботать на ЗАЭС, не забывать
об общественной жизни.

В 2014 году у нас запла-
нировано много мероприя-
тий. Хотим сделать велот-
рассу в Парке культуры и
отдыха, провести велодень,
а весной — полюбившийся
всем фестиваль по аэробике
«Весна в кедах». В конце
января в спорткомплексе
ЗАЭС установим витри-
ну, где выставим все свои
кубки за 13 лет работы спор-

тивной комиссии организа-
ции молодежи ППО ЗАЭС.

Люди приходят в проф-
союз тогда, когда видят кон-
кретные дела. Поэтому мы в
«молодежке» стараемся ор-
ганизовать как можно боль-
ше мероприятий, ведь опыт
показывает, что после удач-
но проведенного культурно-

го, спортивного или научно-
го мероприятия молодые
люди охотно вступают в
профсоюз. 

Считаю, не стоит недоо-
ценивать значимость куль-
турных и спортивных меро-
приятий — это прекрасный
способ популяризации проф-
союзной деятельности.
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Молодежь охотно вступает в профсоюз,
когда видит конкретные дела 

Как развивается спорт на ЗАЭС и в городе, каковы его
перспективы? С такими вопросами мы обратились к
работнику службы контроля металла и председателю
спортивной комиссии организации молодежи первичной
профорганизации Запорожской АЭС в одном лице
Владимиру Тимошенко (на верхнем снимке — в центре):

СРОДНИЛСЯ С КОЛЛЕКТИВОМ
Вот уже 27 лет на посту председа-

теля профсоюзного комитета первич-
ной профорганизации специализи-
рованной медико-санитарной части 
№    9 работает Василий Григорьевич 
ОНАНЧЕНКО, заведующий неврологи-
ческим отделением, главный внеш-
татный специалист по неврологии.
После окончания института и успеш-
ного прохождения интернатуры в
августе 1984 года он начал работать
невропатологом тогда еще в медса-
нотделе №   19, а через два года моло-

дого специалиста избрали председа-
телем профкома. Василий Григорье-
вич говорит, что не считал, сколько
раз переизбирался в этой должности,
главное — люди ему доверяют, отчего
желание работать становится еще
сильнее. Корреспонденты поинтере-
совались у Онанченко В.Г., как одного
из старейшин профсоюзного движе-
ния Восточной объединенной органи-
зации профсоюза, какие изменения
оно претерпевало в ходе своего раз-
вития?

За чіткими орієнтирами…
(Закінчення. Початок на 1-й стор.)

Дозиметрист, згодом начальник зміни цеху радіаційної
безпеки. Наступний етап — опанування низки професій пра-
цівника реакторного цеху. Пройшов шлях від оператора упра-
вління реактором до начальника зміни цеху, у 2004 році як
провідний інженер управління реактором брав участь у пуску
енергоблока №    2. Здається, це було вчора, а вже на календарі
2014-й, ювілейний для цього енергоблока. За цей час Олексій
Санюта здобув другу вищу освіту у рідному вузі, тільки вже
безпосередньо пов’язану з атомними станціями, був ліцензо-
ваний на право управління реакторною установкою. Нині в
рамках підготовки на нову посаду начальника зміни управлін-
ня блоками працює провідним інструктором відділу підготовки
навчально-тренувального центру Хмельницької АЕС. Відтак
відповідальність зростатиме у рази. Проте Олексій розуміє,
що хтось має брати на себе тягар відповідальності. А коли ти
підготовлений — тобі й карти в руки.

Він ще після приходу в колектив разом з Олександром
Хомичем, нинішнім лідером організації молоді первинної
профспілкової організації ДП НАЕК «Енергоатом», розвору-
шив профспілковий загал реакторників. Крім культурно-
спортивних заходів, що до сьогодні є найпопулярнішими у
профспілковому русі станції, став порушувати суто вироб-
ничі питання. Відгуком на його наполегливість було обрання
спочатку заступником, а тоді й головою профспілкової орга-
нізації реакторного цеху. Після утворення ради оперативно-
го персоналу стає заступником голови цієї структури. Не
просто «приживались» оперативники на тлі профспілкового
руху станції, адже запити у них специфічні, такі, що подеку-
ди видаються претензіями на зверхність. Проте поступово
профком став погоджуватися з місцем і роллю оперативни-
ків у житті атомної станції. 

Головна мета безпосередньо Олексія Синюти — на-
повнити Колективний договір НАЕК «Енергоатом» важливими
для життєдіяльності трудового колективу ХАЕС пунктами,
впровадити найкращі його положення в практику, відстояти
здобутки. Півтора роки тому Олексія обрали членом ЦК
Атомпрофспілки. І в цій іпостасі він уже зарекомендував себе
як людина підготовлена, широкомисляча, послідовна. 

Як сам визнає, «за державу прикро». Тож готовий
обстоювати ті позиції, які найважливіші для життя колективів
Атомпрофспілки України, у тому числі і найближчого за
духом — Хмельницької АЕС. Вважає, що слово не має роз-
ходитися з ділом, а орієнтири профспілкового життя мають
бути чіткими, гарно виписаними.

Олексій багато спілкується з колегами. З 2007 року «під-
сів» на міжнародний атомно-молодіжний фестиваль «Дис-
най», куди приїздив з доповідями про здобутки колективу,
власними поглядами на технічні проблеми. А останнім часом
відвідує цей форум атомників під час відпусток та за власні
кошти — має необхідність обмінюватися думками. До того ж
його обрали капітаном команди «Збірна міст України».
Мусить, як мовиться, разом з серйозним серйозно займати-
ся гумором. Це допомагає бачити життя у всій палітрі багато-
гранності. Такої палітри духовної і прозаїчної наповненості
Олексій Синюта чекає і від колег по профспілковому руху. 

Віктор ГУСАРОВ 

Ее работа — быть
полезной людям
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ДО ДНЯ НАРОДЖЕННЯ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ — 23 СІЧНЯ

Україна — колиска профспілок Східної Європи

(Закінчення. 
Початок у №    1—2, 2014 рік)

Здобуття волі
Скориставшись ситуаці-

єю, що склалася в суспільно-
політичному житті Союзу РСР,
привідкриттям залізної завіси
після другої (Горбачовської)
відлиги, українські профспіл-
кові організації цілеспрямова-
но, публічно стали на шлях
здобуття волі, незалежності
від партійної ієрархії та верхо-
венства союзних профспілок.

Гордіїв вузол вдалося
розв’язати правовим шляхом,
прийнявши Програму проф-
спілок (1989 рік), задеклару-
вавши нею відмову від партій-
ної опіки та союзних профспі-
лок, виступивши за незалежну
економічну, соціальну та куль-
турну політику України.

Цитата із Програми:
«Профспілки республіки го-
тові разом з партійними …..
організаціями (а не під керів-
ництвом. — Авт.) на основі рів-
ноправного партнерства захи-
щати інтереси трудящих, усіх
членів профспілок». Згадай-
мо, що законодавчо за КПРС у
конституційній спосіб було
закріплено її керівну роль.

Програмою передбача-
лося через народних депута-
тів домогтися запроваджен-
ня 40-годинного робочого
тижня; збільшення річної
тривалості відпустки для
всіх робітників і службовців
до 28 календарних днів; ска-
сування податку з холостя-
ків, одиноких і малосімейних
громадян; встановлення жін-
кам, які мають дітей віком до
14 років, права на додаткову
оплачувану відпустку тощо.

Програма не залишилася
папірцем. Її соціальні вимо-
ги закріплено законодавчо, а
щодо здобуття свободи, то
30 травня 1990 року на Ус-
тановчому з’їзді створюєть-
ся самостійна профспілка
працівників агропромисло-
вого комплексу, а невдовзі
профспілки працівників ав-
томобільного транспорту,
шляхів, трудящих металургій-
ної промисловості, робітників
будівництва і промисловос-
ті будівельних матеріалів, а
всього до кінця року було
створено 15 профспілок Ук-
раїни, які вийшли зі складу
союзних.

Свою незалежність ук-
раїнські профспілкові органі-
зації організаційно і юридич-
но закріпили 6 жовтня 1990
року на Установчому з’їзді,
підписавши Декларацію про
утворення Федерації неза-
лежних профспілок України
та затвердивши Положення
про неї. (На другому з’їзді
Федерації слово «незалеж-
них» у назві опущено, при-
йнято Статут). Як діяла Фе-
дерація після здобуття сво-
боди? Декілька прикладів 

1. 20 червня 1991 року 13
різних організацій республі-
ки, у т. ч. ЦК КП України, під-
писали і оприлюднили заяву
«За стабільність, злагоду в
суспільстві, соціальну захи-
щеність народу». Підпис під
заявою Федерації відсутній,
хоча вона, на перший погляд,
приваблива, але в ній лунає
заклик відмовитися від страй-
ків. Відомо, що це зброя всіх
найманих працівників світу в
боротьбі за свої права.

2. Немає підпису Феде-
рації і під відозвою від 29
липня 1991 року. «За Союз
свободных народов» за під-
писами тих же, що і під зая-
вою. Причина? Документ
суто політичного значення
закликає згуртуватися нав-
коло ідеї «Союз вільних на-

родів», активно виступити за
підписання Україною Союз-
ного договору.

3. Відмовившись від під-
писання згаданих документів,
новоутворена Федерація 12
вересня 1991 року скликає
надзвичайне засідання Ради,
на якому приймає звернення
до всіх членів профспілок,
робітничих рухів у зв’язку з
Актом проголошення неза-
лежності України. Звернення
закликає трудящих, студент-
ську молодь, весь народ
України використати своє
виборче право й одностайно
проголосувати на референ-
думі 1 грудня на підтверджен-
ня Акта проголошення неза-
лежності України та об’єд-
натися на шляху захисту
демократичних завоювань.
Результат референдуму відо-
мий. Понад 90 відсотків насе-
лення, яке взяло участь у
голосуванні, підтвердило Акт
проголошення незалежності
України. Без сумніву, 26 млн.
членів профспілок України
почули свою Федерацію.

Шлях до самостверд-
ження

У 1989 році приймається
перша Програма, а невдовзі
створюються незалежні від
зовнішніх суб’єктів проф-
спілки України. Розроб-
ляються власні положення,
інструкції, методичні реко-
мендації, інші нормативно-
правові акти для статутних
ланок, керівних виборних
органів профспілок. Засно-
вуються нагороди, матері-
альне заохочення для проф-
спілкового активу.

Верховна Рада України
приймає закони «Про об’єд-
нання громадян», «Про ко-
лективні договори та угоди»,
Кодекс законів про працю,
Закон «Про професійні спілки,
їх права та гарантії діяльності».

Робиться все, щоб на
законодавчому рівні упоряд-
кувати питання праці та не-
державних інституцій. Проте
молоді профспілки незалеж-
ної України не відчули плеча
підтримки, потрапляють у ле-
щата. З одного боку, їм нага-
дують про відмову підписа-
ти, по-їхньому «судьбоносні»
документи, названі вище, з
другого — що вони «радянські,
державні, комуністичні». Чи
варто заперечувати? Насп-
равді, Федерація незалежних
профспілок України не приєд-
налася до згаданих раніше
«Заяви» та «Відозви». Орга-
нізації профспілок республіки
були реально структурною
ланкою радянських профспі-
лок, чимало з них очолювали-
ся комуністами, які по-справ-
жньому захищали права та
інтереси робітників, колгосп-
ників, ІТРівців та студентську
молодь.

Хіба можна вважати не-
доліком комітетів профспі-
лок те, що вони від імені дер-
жави здійснювали нагляд та
контроль за станом охорони
праці та техніки безпеки, 
за дотриманням трудового
законодавства, займалися
санаторно-курортним ліку-
ванням, оздоровленням тру-
дящих та їхніх дітей на без-
платній та пільговій основі.

Ось один із прикладів.
Згідно зі статистичними да-
ними, у 1980 році технічною
інспекцією праці профспілок
у республіці призупинялася
робота, з метою запобігання
аварії, каліцтву, смертель-
ним випадкам людей, для
усунення недоліків більш ніж
85 тисяч верстатів, механіз-
мів, устаткування, 810 цехів і
підприємств.

Понад 2 тисячі порушни-
ків охорони праці та техніки
безпеки було звільнено з
посад, які вони обіймали,
чимало оштрафовано.

Хіба погано, що ті «дер-
жавні» профспілки за 1977—
1980 роки поповнили на
роботі 2,5 тисячі працівни-
ків, а в комісіях по трудових
спорах щорічно вирішували
на користь працівників по-
над 20 тисячі скарг, або 89,2
відсотка від розглянутих. В
оздоровчих установах різ-
них форм щорічно проводи-
ли свої відпустки більш як
4,2 млн. дорослих і дітей,
дякуючи профспілкам.

Але повернімося до за-
конотворчості. У згаданих
вище документах простежу-
ється чиєсь завуальоване
бажання зруйнувати щойно
створені національні проф-
спілки, розпорошити їх, зро-
бити ручними для народжу-
ваного приватного власника.

Приклади:
16 червня 1992 року Вер-

ховна Рада України прийня-
ла Закон «Про об’єднання
громадян» та постанову про
порядок введення його в
дію. Звичайно, Закон пот-
рібний для вирішення одно-
го з важливих питань сус-
пільно-політичного устрою
молодої країни, але для
профспілок у ньому закла-
дається пастка. Понад 120
тисяч профспілкових органі-
зацій мали розробити свій,
власний Статут, зареєстру-
ватися для повторного от-
римання права юридичної
особи. Дякуючи Голові Вер-
ховної Ради І. Плющу нас-
тупного дня після прийняття
Закону, на прохання Феде-
рації, народні депутати внес-
ли до п. 3 прийнятої поста-
нови доповнення: «Дія цього
Закону не поширюється на
профспілкові громадські ор-
ганізації», що зберегло,
особливо малочисельні та
сільські профорганізації, від
розпаду.

Зазнавши фіаско на зако-
нодавчому рівні, невдахи, у
яких все-таки кістка в горлі
залишилася, вдаються до
нової спроби внести сум’ят-
тя в діяльність профспілок,
загнати їх у глухий кут.

Потайки від тих же проф-
спілок четвірка другого рангу
посадових осіб міністерств
загальнодержавного значен-
ня та Нацбанку пишуть на 
зразок запорозьких козаків
листа, але не турецькому сул-
тану, а всім, всім, всім: «Мі-
ністерства і відомства Ук-
раїни, державні об’єднання,
концерни, корпорації, асоціа-
ції, союзи, Рада Міністрів Ав-
тономної Республіки Крим,
обласні, Київська і Севастопо-
льська міські державні адмі-
ністрації», «Про порядок спла-
ти профспілкових внесків». У
надісланому циркулярі читає-
мо: «Утримання профспілко-
вих членських внесків із заро-
бітної плати на підприємствах,
в організаціях і установах не
допускається. За пропозицією
профспілок питання було вре-
гульовано Постановою Кабі-
нету Міністрів України, а пізні-
ше Законом «Про професійні
спілки, їх права та гарантії
діяльності». 

Чергового сюрпризу
профспілкам чекати довго
не довелося. Деякі нові про-
екти законів знову виклика-
ють не лише подив, а й
підозру на чиєсь навмисне
підштовхування до дріблен-
ня профспілок, створення їм
альтернативних. Хтось тиш-
ком-нишком у проект закону

«Про колективні договори та
угоди» дописує: «Інтереси
власника, або уповноваже-
ного ним органу не можуть
представляти особи, що є
членами цієї профспілки». 

Чи не на створення проф-
спілки «білих комірців» натякає
таке доповнення? Федерації
не вдалося взяти інтерв’ю у
засновника, але в ст. 6 Закону
було вписано «виборного ор-
гану». Змінити на іншу редак-
цію вже було неможливо.
Кінцевий варіант проекту за-
кону про профспілки, що вво-
дився, і обговорювався на
круглому столі, передбачав
позбавлення всіх профспілко-
вих організацій права юридич-
ної особи, залишаючи його
лише профспілкам різного
статусу. Розрахунок був про-
стим — ФПУ, ЦК профспілок
погодяться. Не вийшло. 

Запропонована новація
спонукала би багаточисель-
ні профспілкові первинні ор-
ганізації перетворитися на
зразок, на той час, білору-
сів: «підприємство-проф-
спілка». Малочисельні орга-
нізації, яких була більшість,
припинили б своє існування.

Чи не проглядається тут
слід Концепції російського
жандармського полковника
Зубатова (початок XX століт-
тя)? Квінтесенція його ідеї
була в тім, щоб «розбити ро-
бітничу масу на клітки у формі
різних товариств і, заволодів-
ши волею робітників, які сто-
ять на чолі цих установ, дер-
жавна влада позбавляє такою
організацією робітничу масу її
стихійної сили». 

У такому випадку побудо-
ва профспілок за принципом
«підприємство-профспілка»
зняла б у власника головний
біль за дотримання трудового
законодавства, укладання ко-
лективного договору тощо.
Хитрощі не пройшли, як і при
припаркуванні до словоспо-
лучення «інтереси трудящих»
слова «законні». А це майже у
20 статтях Закону про проф-
спілки, хоча це суперечило
«Загальній декларації прав
людини» та Конституції Ук-
раїни.

Думка профспілок була
почута. Президент України Л.
Кучма, застосувавши вето,
запропонував вилучити із
низки статей Закону деякі
неконституційні норми. Вер-
ховна Рада погодилася з гла-
вою держави. Слово «закон-
ні» вилучено. Зрозуміло, якщо
інтереси законні, то вони вже
врегульовані законом, або
іншим нормативно-правовим
актом. Великий Тлумачний
словник української мови
визначає: «Інтерес — це те,
що цікавить кого-небудь, що
становить зміст чиїхось думок
і турбот, прагнень і потреб».

Так новоутвореним укра-
їнським профспілкам дове-
лося самостверджуватися,
стати найпотужнішою струк-
турованою громадською ор-
ганізацією. Професійні спілки
є стороною представництва
України у Міжнародній органі-
зації праці, в Національній
тристоронній соціально-еко-
номічній раді. Профспілки
України є членом Міжнарод-
ної конфедерації профспі-
лок, галузевих міжнародних
об’єднань, відіграють важливу
роль у міжнародному проф-
спілковому русі, захисті інте-
ресів найманих працівників.

Тож не здавайтеся, зма-
гайтеся, коли правда ваша!

Борис ВОЛОШИН, 
колишній працівник

профспілок України, член
Атомпрофспілки України

АТОМПРОФСПІЛКА УКРАЇНИ: 
ПІДСУМКИ ТВОРЧОГО КОНКУРСУ — 2013 

ПРИЄДНУЙТЕСЯ ДО КОНКУРСУ!
Традиційно, напередодні дня народження Профе-

сійної спілки працівників атомної енергетики та промис-
ловості України, що відзначається 23 січня, підбивають-
ся підсумки творчого конкурсу на краще висвітлення у
газеті «Атомник України» роботи профспілкових органі-
зацій. Положення про конкурс було затверджено Пос-
тановою Президії ЦК Атомпрофспілки від 23 грудня
2003 року. У ньому, зокрема, зазначається, що основ-
ним завданням публікацій є «привернення уваги спіл-
чан до запозичення та широкого впровадження корис-
них для профспілкових організацій починань, форм та
методів роботи».

Цього року це вже своєрідний ювілейний підсумок творчої
роботи наших дописувачів, серед яких чимало профспілкових
активістів, фахівців, звичайних членів Атомпрофспілки, спів-
робітників засобів масової інформації, найактивніші з яких —
кореспонденти газет «Трудовой славы» (ДП «СхідГЗК»),
«Энергии» (ВП «Запорізька АЕС»), «Перспективи» (ВП «Хме-
льницька АЕС»), «Енергії» (ВП «Рівненська АЕС»), «Енергетика»
(ВП «Южно-Українська АЕС»). Колективи цих видань будуть
заохочені грошовими преміями згідно з кількісною і якісною
характеристикою матеріалів, надісланих на конкурс до
«Атомника України». Звичайно ж, щира подяка усім редакто-
рам — Олені Кубаревій, Ірині Ємельяненко, Віктору Гусарову,
Лідії Шмирко, Олені Бондаренко, які упродовж року плідно
співпрацювали з нашим редакційним колективом, організову-
вали та надсилали змістовні інформації та фото про роботу
спілчан, первинних профспілкових організацій, профспілко-
вих керівників та активістів старшого і молодшого поколінь.

Безперечними лідерами у творчому конкурсі 2013 року
стали:

Геннадій Михайлюк, провідний експерт Чорнобильської
об’єднаної організації профспілки. Він регулярно і всебічно
висвітлював роботу первинки, популяризував опікуваний
профспілковою організацією здоровий спосіб життя працівни-
ків зони відчуження, надавав вичерпні звіти про міжнародні
конференції, проведені фондом Фрідріха Еберта, та профспіл-
кове навчання, безпосереднім учасником яких був сам.

Олександра Кравчук, юрист ЦК Атомпрофспілки, під-
готувала до друку цикл матеріалів під рубриками «Правова
допомога» та «Юрист роз’яснює», що, безперечно, стали у
нагоді у повсякденній роботі спілчан.

Микола Гладіч, технічний інспектор праці ЦК Атом-
профспілки, регулярно публікував статті з охорони праці.

Іванна Ковб, кореспондент газети «Енергія» Рівненської
АЕС. Вона бере активну участь в житті Організації молоді
Атомпрофспілки, її молодіжного профосередку на РАЕС і, зви-
чайно ж, змістовно і цікаво упродовж року розповідала на сто-
рінках «Атомника України» про проведену роботу. А це й
волонтерські акції, і конкурси наукових доповідей, і проведен-
ня дозвілля, різноманітних змагань, походів та екскурсій.

Оксана Місюкевич, кореспондент газети «Энергетик»
Южно-Української АЕС. Тема її публікацій — замальовки із
життя первинок атомної електростанції, розповіді про
активну життєву позицію молодих спілчан, репортажі про
конкурси професійної майстерності, літнє оздоровлення
працівників та членів їхніх сімей.

Сергій Полулях, журналіст із Кіровограда регулярно
надсилав матеріали про нелегку шахтарську працю спілчан,
соціальну захищеність працівників ДП «СхідГЗК».

Борис Волошин, колишній працівник профспілок Ук-
раїни, ветеран Атомпрофспілки України друкував свої роз-
думи про роль і місце профспілок у житті людини праці, ціка-
ві спогади з історії Атомпрофспілки.

Вітаємо усіх переможців конкурсу, які будуть заохочені
грошовими преміями, і нагадуємо, що творчий конкурс, який
включає різножанрові матеріали і фотографії на тему життє-
діяльності Атомпрофспілки України — 2014, розпочався! 

Запрошуємо до творчого конкурсного змагання праців-
ників радіо- і телемовлення підприємств та організацій, що
обслуговує Атомпрофспілка України.

ПРОФСПІЛКОВА ТУРБОТА

«Вы самые лучшие!»
В православный праздник Крещения в детский дом

семейного типа в Энергодаре заглянули долгожданные
гости и давние друзья — Дед Мороз со Снегурочкой и
председатель профкомовской комиссии ОП «Запо-
рожская АЭС» по шефской, воспитательной работе и по
работе с молодежью Александр Руденко. 

Пришли, конечно же, не с пустыми руками, а с подарками,
игрушками, да еще и хорошее настроение с собой принесли!
Неудивительно, что детвора встречала гостей с радостью и к
их визиту явно готовилась — ребята рассказывали стихи, пели
и водили хороводы, дергали Деда Мороза за бороду и загады-
вали желания. В общем, было весело! А накануне воспитанни-
ки детского дома семейного типа получили одежду, игрушки. 

В августе прошлого года в детском доме семейного
типа сменились воспитатели. Заботу об этих детях взяли на
себя Оксана и Алексей Булдаковы. Оба работают на тепло-
вой станции, воспитывают троих собственных детей. Двое
из них уже студенты, а младший легко нашел общий язык с
приемными детьми. Да и решение о создании такой семьи
принимали ответственно, на семейном совете.

Сегодня в 5-комнатной квартире проживают семеро
детей: три девочки и четыре мальчика. Живут дружно, весе-
ло. Дети стали менее застенчивыми и более разговорчивы-
ми. А у многих появились долгожданные успехи в учебе.
Здесь все принято делать вместе — готовить сообща, отме-
чать праздники и на семейном совете обсуждать проблемы и
трудности. «Приблизительно в таком же возрасте много лет
назад я потеряла своих родителей, — поделилась с нами
Оксана Булдакова, — и очень хорошо понимаю всех, их пере-
живания, страхи. Но я им всегда говорю: вы самые лучшие!» 

Людмила ГОТЫЧ



У часи моєї юності
про боротьбу самбо го-
ворили з внутрішнім тре-
петом, і сотні хлопчаків
самотужки вивчали зах-
вати, утримання, кидки,
побачені у фільмах чи
«передані» знавцями
старшого покоління. Тим
більше що на екрани
вийшов черговий фільм
«Геній дзюдо», в якому
було чимало кадрів із
самбістського арсена-
лу. Тоді цій боротьбі бу-
ло з часу зародження
трохи більше тридцяти
років. Аж раптом цього-
річ ми відзначаємо три
чверті століття самбо! І
як відзначаємо: україн-
ська збірна на чемпіона-
ті світу стала другою у
загальнокомандному за-
ліку, а нетішинець Іван
Васильчук сьогодні прак-
тично найсильніший ат-
лет на планеті у вазі до
90 кг. Свідчення цьому —
друге місце на чемпіо-
наті світу у Санкт-Пе-
тербурзі. Не минуло й і
місяця, як Іван стояв на
маківці п’єдесталу в ран-
зі переможця II Всесвітніх
ігор єдиноборств. Тоді
його підтримав товариш
по команді заслужений
майстер спорту України
Дмитро Бабійчук, який 
у вазі 74 кг був срібним
призером. 

У інтерв’ю Санкт-Пе-
тербурзькому телебачен-
ню Іван Васильчук зокрема
сказав: «Самбо — для мене
спосіб життя. Тренуюся з
дитинства, цей вид спорту
сприяв моїй освіті, світосп-
рийняттю і характеру».

Іван Васильчук дійшов
до фіналу. Боротись у Росії
проти російського спортс-
мена надзвичайно важко
— треба бути на голову
вище за суперника, бо ба-
гато важить думка судді,
який може не вгледіти
прийом, зафіксувати па-
сивність тощо. Але Іван
відборовся ефектно і не
має себе в чому б то не бу-
ло дорікнути. Двічі на мі-
сяць піднятися на найвищі
сходинки п’єдесталу по-
шани — видатне досягнен-
ня. Не забудемо, що він у
2013 році вже був бронзо-
вим призером континен-
тальної першості (Дмитро
Бабійчук — срібним), у
2011 році піднімався на
вершину чемпіонату світу. 

Для обох атлетів слу-
жить за приклад у житті і
спорті заслужений тренер
України Геннадій Горохов.
Двадцять п’ять років тому
він приїхав у Нетішин з
амбітними планами зро-
бити з місцевих хлопчаків
класних борців. І крок за

кроком уже чверть століт-
тя він виводить у майстри
самбістську рать. Якщо бра-
ти узагальнено, то щороку
з-під його крила виходить
майстер, кожні п’ять років
— майстер спорту міжна-
родного класу та заслуже-
ний майстер спорту. 

Руслан Задворний був
у числі тих, хто разом з
тренером прокладав стеж-
ку до Європейських і світо-
вих висот. Уже тринадцять
років він носить звання
заслуженого майстра спор-
ту (перший у Нетішині).
Багаторазовий перемо-
жець і призер чемпіонатів
та Кубків світу. Нині пра-
цює пліч-о-пліч зі своїм
наставником. Крім цього
входить до числа кращих
суддів федерації самбо і
на чемпіонаті світу у Санкт-
Петербурзі обслуговував
п’ять фінальних сутичок.
Уже два роки він у числі тих
суддів міжнародної катего-
рії, яким довіряють пев-
ною мірою долю призових
місць. За плечима суддів-
ство Універсіади, чемпіона-
тів Європи і світу, Всесвітніх
ігор єдиноборств.

Дворазовий чемпіон
світу з бойового самбо Юрій
Пилипчук також вилетів з
гнізда тренерської школи
Геннадія Горохова при ППО
Хмельницької АЕС. До сьо-
годні не пориває з вели-
ким спортом, постійно в
тонусі боротьби.

Дмитро Бабійчук та Іван
Васильчук останніми рока-
ми змагаються між собою,
хто більше медалей при-
везе з міжнародних зма-
гань. Принаймні немає та-
кого року, аби скарбничка
одного і другого залиши-
лась порожньою на чем-
піонаті світу, Європи, не
кажучи вже про українсь-
кий гатунок. Іван передає
знання малечі, тренуючи
групу старокривинських
хлопчаків. Дмитро продов-
жує спортивну кар’єру.

На п’яти цим спортсме-
нам наступають брати
Володимир і Віталій Гон-
гало, які нині навчаються в
Києві у Національній ака-
демії внутрішніх справ Ук-
раїни (факультет боротьби
з економічною злочинніс-
тю). Віталій та Володимир
стали призерами перших
Євразійських ігор у Біло-
русі (2007 рік). 2011 ро-
ку вони отримали звання
майстрів спорту України з
боротьби самбо та дзюдо. 

А взагалі не зайве зга-
дати першопрохідця секції
майстра спорту з бороть-
би самбо та дзюдо Костян-
тина Врачова, працівника

ХАЕС, майстра спорту між-
народного класу Ігоря Му-
зику, майстра спорту між-
народного класу Сергія
Онищука, майстрів спорту
Олександра Бруса та його
тезку Олександра Бойка,
Дмитра Бондарука (самбо
і джиу-джитсу), Олександ-
ра Криворучка, Андрія Ло-
маєва, Віктора Максимчу-
ка, Олександра Нікішова,
Сергія Пилаєва, Олек-
сандра Остапчука, Романа
Ріпу, Віктора Степанюка та
Олександра Степаненка,
Андрія Соколовського, Ро-
мана Шашкова. Кожен за-
лишив свій слід у цьому
виді спорту і кожному діс-
талась порція слави, пова-
ги за працю, за наполегли-
вість, за любов до самбо.

За кожним успіхом не-
тішинських самбістів сто-
їть праця тренерів, таких
непоказних, як Сергій Шер-
шень, і вже таких відомих в
усьому світі, як Геннадій
Горохов. 1986 року після
закінчення Тульського дер-
жавного педінституту він
шукав місце, де його знан-
ня будуть затребувані. Один
з друзів написав, що у Не-
тішині він знайде прихиль-
ників. І вже 25 років вихо-
ванці віддячують йому за
майстерність, за батьків-
ське ставлення гучни-
ми перемогами. 1999 року
Геннадій Васильович от-
римав звання заслужено-
го тренера України. Нині
він готує до найвідпові-
дальніших змагань чолові-
чу збірну України, автори-
тетний фахівець в царині
самбо.

Самбо довгі роки боро-
лось за визнання, як само-
стійного виду спорту. Це
прокладає шлях до можли-
вого включення молодої
дисципліни в олімпійський
список. Сорок років тому в
столиці Ірану зібрались
представники 11 країн,
аби провести перший чем-
піонат світу. У нинішньому,
ювілейному форумі, зма-
галися понад 500 атлетів з
73 країн світу. Торік  при-
зерами чемпіонату світу
стали представники 19
країн. Україна виборола 13
медалей — три золоті,
п’ять срібних і п’ять брон-
зових. І хоча у білорусів 15
медалей, за очками укра-
їнці випередили своїх сусі-
дів. Перші ж, звичайно,
родоначальники самбо —
росіяни.

Конкуренція зростає,
вигравати медалі стає де-
далі складніше. Проте і
визнання самбо набуває
реалій. 

Віктор ГУСАРОВ

Вихованці кузнецовського
боксерського клубу п’ятнад-
цятирічні Роман Каразія і Вла-
дислав Буцмай, шістнадцяти-
річний Тарас Радчук виступали
у складі збірної Рівненської
області. Незважаючи на юний
вік, усі вони є доволі досвідче-
ними бійцями, що підтверджу-
ють їх неодноразові виступи
та перемоги на міжнародних
турнірах. 

Владислав Буцмай не за-
лишив жодних шансів супер-
никам у ваговій категорії 54 кг
та зійшов на найвищу сходинку
п’єдесталу пошани. Підтри-
мав товариша Тарас Радчук,
який у фіналі здолав призера
першості Білорусі 2013 року та
став першим у ваговій катего-
рії 52 кг. У ваговій категорії до
50 кг Роман Каразія посів
третє місце, поступившись у
півфіналі господарю змагань.
Готував хлопців до турніру
тренер Олександр Кравченко.

Бокс у Кузнецовську роз-
вивається з 1979 року. Саме
тоді на будівництво Рівненсь-
кої АЕС прибув Володимир
Чудінов, майстер спорту СРСР,
нині заслужений тренер Ук-
раїни, заступник начальника
управління соціального розвит-
ку РАЕС. Завдяки Володими-
ру Олексійовичу, починаючи з
1984 року, на спортивних спо-
рудах Рівненської АЕС щороку

проводиться міжнародний тур-
нір з боксу пам’яті М.Кузнєцо-
ва. Протягом багатьох років
генеральними спонсорами цих
престижних змагань є ДП
НАЕК «Енергоатом» і проф-
спілковий комітет Компанії.

Клуб боксу «Золота рукави-
ця», ініціатором створення якого
виступив В.О.Чудінов, діє з 1993
року. Нині у клубі займається
близько 60 спортсменів, серед
них працівники РАЕС та їхні ді-
ти. Тренують боксерів трене-
ри Віктор Дудаш (голова клубу
«Золота рукавиця»), Едуард
Корнілов, Олександр Кравченко,
а також Микола Савін, Ігор
Радчук та Володимир Чудінов. 

У 2013 році вихованці клубу
демонстрували непогані резу-
льтати на змаганнях різного
рівня. Олег Крисюк став пере-
можцем 28-го Міжнародного
турніру пам’яті М.Кузнєцова, а
також виборов два «срібла» на
чемпіонаті України з кікбоксінгу.
Також кузнецовські боксери-
юніори здобули п’ять перших
місць на чемпіонаті Рівненської
області. На відкритій першості
Волинської області п’єдестал
пошани підкорявся боксерам
клубу «Золота рукавиця» ВП
РАЕС дев’ять разів. В активі
юних кузнецовців три перші, два
другі та чотири треті місця. 

Уже наприкінці січня у Хар-
кові пройде чемпіонат України
з боксу серед молоді, участь у
якому візьме тріумфатор но-
ворічного турніру у Білорусі
Тарас Радчук. 
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Чергові перемоги вихованців
боксерського клубу РАЕС

Дві золоті та одну бронзову нагороду привезли із білору-
ського Бреста спортсмени клубу боксу «Золота рукавиця»
спорткомплексу ВП РАЕС. Наприкінці грудня минулого року
там проходив VII Міжнародний новорічний турнір з боксу,
участь в якому брали спортсмени з Білорусі, Росії та України.

Призери Міжнародного боксерського турніру у Бресті з тренером 

Олександром КРАВЧЕНКОМ

ТРЕНЕРСЬКА ВЕРТИКАЛЬ

Заслужений тренер України Геннадій ГОРОХОВ (ліворуч) зі своїми

вихованцями


